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Protokół Nr XLIII/2018 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 22 lutego 2018 r. 

 

XLIII Sesja piątej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

22 lutego 2018 r. w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 

Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi załącznik nr 1. Obrady rozpoczęły się o godz. 1400,  

a zakończyły ok. godz. 1500. 

Przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad, wręczono list gratulacyjny i kwiaty Panu 

Tomaszowi Rafalskiego – Dyrektorowi Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście 

Lubawskim. Radni pogratulowali zdobycia wyróżnienia jakie nowomiejski PUP otrzymał od 

Ministra Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej /wyróżnienie za uzyskanie efektywnych i 

skutecznych działań aktywizacyjnych podejmowanych wobec osób bezrobotnych/. 

Ad. 1  

 Otwarcie XLIII Sesji Rady Powiatu 

Obrady otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Powiatu Kazimierz Wiśniewski. 

Przewodniczący przywitał wszystkich przybyłych na sesję.  

Na sesji obecni byli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2),  

- Skarbnik Powiatu Halina Bartkowska,  

- Sekretarz Powiatu Ewa Kalisz – Górzkowska, 

- Radca Prawny Maciej Sikorski,  

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, szefowie służb i naczelnicy Starostwa 

Powiatowego (lista - załącznik nr 3) 

- przedstawiciele mediów: Grzegorz Podkomorzy z Tygodnika Internetowego oraz 

Marcin Zalewski z Gazety Nowomiejskiej. 

Ad.2 

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził, że aktualnie w sesji uczestniczy 13 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecni byli radni: Paweł Dreszler, Romuald Koszewski, Andrzej Ochlak oraz 

Zbigniew Ziejewski. 
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Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodniczący zaproponował, żeby Sekretarzem obrad był radny Jan Czapliński. 

Przewodniczący zapytał czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. 

Radny Czapliński wyraził zgodę. Wszyscy głosowali „za”. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodniczący poinformował, że do porządku, który radni otrzymali w materiach sesyjnych 

(załącznik nr 4), Zarząd złożył wniosek o rozszerzenie (załącznik nr 5). Przewodniczący 

odczytał wniosek. 

Zapytał czy ktoś z radnych ma uwagi do porządku obrad. Radni nie zgłosili uwag. 

Przewodniczący zapytał kto z radnych głosuje za przyjęciem rozszerzonego porządku obrad. 

Głosowało 13 radnych. Wszyscy głosowali „za”. 

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie XLIII Sesji Rady Powiatu. 

2. Stwierdzenie quorum. 

3. Powołanie Sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie porządku obrad. 

5. Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Powiatu.  

6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 

7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 

8. Sprawozdanie z działalności Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim 

Sp. z o.o. w 2017 r. /sytuacja finansowa i organizacyjna/ 

9. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym 

Mieście Lubawskim w 2017 r. Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej pieczy 

zastępczej. 

10. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2017 r. 

11. Sprawozdanie z działalności Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – 

Mazurskiego w Brukseli. 

12. Przerwa 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/291/2017 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/292/2017 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2018 r. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Brodnickiego zadania publicznego 

polegającego na zarządzaniu odcinkiem drogi powiatowej Nr 1803C zlokalizowanym na 

działce ewidencyjnej o numerze 226 obręb 0002 Czystebłota gm. Zbiczno powiat brodnicki. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Aktywizacja osób w 

wieku 30 lat i powyżej pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim (IV)”. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania związanego z funkcjonowaniem 

Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego w Brukseli w 2018. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Nowe Miasto Lubawskie 

zadania w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół 

dla których Powiat Nowomiejski jest organem rejestrującym. 

20. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 

21. Sprawy różne. 

22. Zakończenie obrad XLIII Sesji Rady Powiatu. 

 

Ad. 5 

 Przyjęcie protokołu z XLII Sesji Rady Powiatu  

Sekretarz obrad XLII Sesji Rady Powiatu Marcin Buliński poinformował, że zapoznał się z 

protokołem i nie ma do niego zastrzeżeń. Radny wnioskował o przyjęcie protokołu bez 

odczytywania. 

Przewodniczący zapytał, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XLII/2018. „Za” 

głosowało 13 radnych. 

Ad. 6 

 Sprawozdanie z prac Zarządu  

Radni otrzymali w materiałach sesyjnych sprawozdanie z prac Zarządu w okresie od 16 

stycznia do 14 lutego 2018 r. oraz protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach: 15, 22 i 30 

stycznia 2018 r. (załącznik nr 6) 
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Przewodniczący poprosił o krótkie uzupełnienie sprawozdania. 

Wicestarosta Katarzyna Trzaskalska przedstawiła uzupełnienie sprawozdania: 

23.01 - podpisanie umowy z firmą p. Wierzbowskiego na roboty budowlane w ramach zadania 

„Przebudowa i rozbudowa w ramach modernizacji istniejącego budynku szpitala powiatowego w 

Nowym Mieście Lubawskim” – trwają prace remontowe; 

24.01 – spotkanie z Dyrektorem Departamentu Koordynacji Promocji Urzędu Marszałkowskiego 

Ryszardem Cecotem i Dyrektorem Gabinetu Marszałka Zygmuntem Kierszem - objęcie 

patronatem obchodów 160-lecia LO w NML; 

24.01,  06.02 - posiedzenia zespołu ds. standaryzacji Domu Dziecka, 15.02 - wyjazd członków 

Zespołu do Kowalewa; 

24.01 – udział w zebraniu sprawozdawczym Związku Emerytów i Rencistów (Sekretarz Powiatu); 

24.01  - toast noworoczny gminy Biskupiec; 

25.01 – udział w posiedzeniu Rady Nadzorczej Szpitala Powiatowego; 

25.01 – Gala Sportu Nowomiejskiego; 

26.01 – udział w obchodach Dnia Pracownika Publicznych Służb Zatrudnienia Olsztyn; 

01.02 – podpisanie aktu notarialnego z Energa S.A. na służebność przesyłu;  

05.02 – podpisanie umowy na remont drogi Wlk. Bałówki – Szafarnia z firma PDB  

               w Brodnicy; 

05.02 – Starosta uczestniczył w spotkaniu na temat zmian w Konstytucji w Pałacu Prezydenckim; 

06.02 – spotkanie z Wójtem Gminy Kurzętnik w sprawie przebudowy drogi Partęczyny – Kaługa 

06.02 – spotkanie okolicznościowe z pracownikami PUP z okazji Dnia Pracownika Publicznych 

Służb Zatrudnienia; 

06.02 -  pod patronatem Starosty Nowomiejskiego odbył się II Konkurs Savoir Vivre w Zespole 

Szkół Zawodowych w Kurzętniku; 

07.02 – Forum Rady Dialogu Społecznego w Olsztynie; 

07.02 – uroczystość z okazji pierwszej rocznicy działalności Dziennego Domu Opieki Medycznej; 

08.02 – otwarcie Centrum Edukacji Technicznej w ZSZ w Kurzętniku; 

08.02 – odprawa w Komendzie Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej; 

09.02 – Powiatowa Olimpiada Wiedzy o Obronie Cywilnej; 

09.02 – Gala Sportu w Kurzętniku; 

14.02 – spotkanie z prezesem Fundacji Nida w sprawie ekonomii społecznej; 

15.02 – przetarg na drogę Skarlin - Lekarty – unieważniony na Zarządzie 16.02 – najniższa oferta 

przewyższała zabezpieczone w budżecie środki o 127 tys. zł. Ogłoszono kolejny przetarg; 
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15.02 – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty w PUP; 

16.02 – posiedzenie Powiatowego Zespołu Zarządzania Kryzysowego; 

16.02 -  Mistrzostwa Warmińsko – Mazurskiego Szkolnego Związku Sportowego w skoku wzwyż 

i pchnięciu kulą, I Memoriał im. Zbigniewa Kuligowskiego; 

21.02 – Mistrzostwa Warmińsko - Mazurskiego Szkolnego Związku Sportowego w piłce nożnej 

chłopców, igrzyska Dzieci II Memoriał im. Jerzego Perschke; 

22.02 – posiedzenie Zarządu Powiatu. 

Wicestarosta dodała, że w związku z tym, że był czas karnawału, odbywały się także bale 

podopiecznych PŚDS, WTZ oraz bal charytatywny na rzecz szkoły w Boleszynie. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania.  

Radni nie mieli pytań. 

Ad. 7 

 Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Przewodniczący zapytał czy radni mają wnioski lub zapytania. 

Radna Ewa Dembek poprosiła o krótkie uzupełnienie do informacji o sprzedaży budynku po 

szkole rolniczej w Czachówkach. 

Wicestarosta wyjaśniła, że po drugim negatywnym przetargu można było ogłosić rokowania. 

Jutro będą ogłoszone rokowania, oferty mogą być składane do 19 kwietnia, a rokowania 

odbędą się 23 kwietnia. Cena w rokowaniach to ok. 707 tys. zł.  

Radna Dembek poprosiła o informację jak Zarząd zamierza się ustosunkować do propozycji 

organizacji konkursu „mrówki pozarządówki”. Kolejna sprawa jaką chciałaby poruszyć 

dotyczy informacji w sprawozdaniu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku odnośnie kąpielisk. 

Radna zapytała czy można podjąć jakieś starania, aby na terenie powiatu było chociaż jedno 

kąpielisko strzeżone np. w ośrodku w Partęczynach. Radna dodała, że kiedyś prowadzono 

rozmowy z gminą Kurzętnik na ten temat. Zapytała czy jest szansa, aby wrócić do tematu. 

Poruszyła także temat smogu. Zapytała jak wygląda sytuacja w naszym powiecie jeżeli 

chodzi o zagrożenie smogowe.     

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 8  

Sprawozdanie z działalności Szpitala Powiatowego w Nowym Mieście 

Lubawskim Sp. z o.o. w 2017 r. /sytuacja finansowa i organizacyjna/Sprawozdania z 

pracy Rady Powiatu i komisji stałych 
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Dyrektor Szpitala Powiatowego Sp. z o.o. w Nowym Mieście Lubawskim Bogumił 

Kurowski poinformował, że dziś przedstawi nieostateczne dane dotyczące wykonania 

budżetu. Ostateczne kwoty będą znane po całkowitym rozliczeniu roku budżetowego i kiedy 

sprawozdanie finansowe zbada biegły czyli prawdopodobnie w maju. Poinformował, że 

rozpoczął się remont oddziału chirurgicznego. Dwa miesiące poświęcono na to, żeby 

zabezpieczyć działalność dwóch oddziałów - dziecięcego i chirurgii. Wynajęto część 

parterową budynku, którego właścicielem jest p. Marek Lamparski i tam przeniesiono 

oddział dziecięcy. Na miejsce oddziału dziecięcego przeniesiono chirurgię. Rzeczywistość 

pokazała, że częściowe funkcjonowanie oddziału w remontowanym budynku i częściowo w 

innym miejscach, nie byłaby możliwa. Prace remontowe są bardzo intensywne. 

Poinformowano społeczeństwo o tym jak wygląda lokalizacja oddziałów na czas remontu.  

Dyrektor poinformował, że jeżeli chodzi o działalność szpitala w 2017 r., na oddziałach 

leczonych było łącznie 6 182 (dla porównania w 2016 r. – 6350), w tym: na oddziale 

wewnętrznym – 1 460 (2016 r. – 1 524) , chirurgicznym - 1972 (2016 r. – 1 939), urologii 

jednego dnia – 473 (2016 r. – 501), ginekologiczno – położniczo – noworodkowym – 1 474 

(2016 r. -  1 522), dziecięcym – 803 dzieci (2016 r. – 862). W szpitalu urodziło się 576 

dzieci (2016 r. – 582). W poradniach specjalistycznych: kardiologicznej, dermatologicznej, 

onkologicznej, neonatologicznej, chirurgicznej, logopedycznej, neurologicznej, 

diabetologicznej i chorób płuc udzielono łącznie 23 245 porad (w 2016 r. - 23 923). 

Pracownia endoskopowa wykonała 2 223 badania (2016 r. - 2 066) Jest to jedna z pracowni 

na terenie województwa, które wykonują najwięcej badań. Pracownia RTG wykonała 19 788 

badań (2016 r. - 12 757) , pracownia tomografii komputerowej – 722 (2016 r. – 249) 

Dyrektor dodał, że od ponad roku szpital dysponuje 16-rzędowym tomografem, o 

parametrach, które mają aparaty w sąsiednich szpitalach w Iławie czy Brodnicy. W 

laboratorium wykonano 240 tys. badań (2016 r. – 219 tys.) Niemniej jednak, roczna 

działalność szpitala zakończy się najprawdopodobniej stratą w wysokości 531 tys. zł. Na tę 

stratę mają m. in. wpływ: 

-  koszt utrzymywania przychodni „Nad Jesionką" - rocznie to 240 tys. zł.  

- nieuregulowane należności wobec ZUS - 108 tys. zł, 

- różne rodzaju sprawy sądowe m. in. dotyczące odszkodowań, opłat, zastępstwa 

procesowego - w sumie ok. 94 tys. zł. 

Łącznie daje to sumę około 450 tys. zł kosztów niezwiązanych stricte z działalnością 

leczniczą. Ponadto, 30 tys. zł wydatkowano na dostosowanie wynajmowanego obiektu, do 
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którego przeniesiono oddział dziecięcy, do wymogów sanitarnych i ppoż.  Nadwykonania za 

2017 r. zostały rozliczone przez Narodowy Fundusz Zdrowia w 60%, czego wynikiem jest 

brak w budżecie szpitala około 100 tys. złotych. Z drugiej strony, w 2017 r. nastąpił 

gwałtowny wzrost cen towarów i usług. I tak: odczynniki zdrożały o 10% i tak samo sprzęt 

medyczny jednorazowy, energia elektryczna - wzrost o 8%, żywienie - 4%, naprawy i 

konserwacja - 15%, sprzątanie - 35% i pranie - 20%. Jednak największy wzrost nastąpił w 

płacach. Wynika to z tego, że ogólnie jest brak personelu medycznego. Jest rywalizacja 

między szpitalami o kadrę. Wzrost wynagrodzeń w 2017 r. wyniósł 1 386 tys. zł (wzrost o 

10%) z tym, że na 608 tys. zł było pokrycie ze środków NFZ, pozostała kwota podwyżek 

stanowi koszt szpitala. Jeżeli chodzi o środki przekazane przez NFZ, w sumie szpital dostał 

wzrost za usługi, które realizowano w 2017 r. (pomijając podwyżki płac 400+),  o 1,8%. Nie 

ma żadnego przełożenia to, co NFZ płaci na otaczającą rzeczywistość. Dyrektor stwierdził, 

że nie ma instytucji, która zainteresowałaby się sytuacją szpitali powiatowych, ich 

problemami. Dyrektorzy innych szpitali mają podobne odczucia. Brak jest jakiejkolwiek 

reakcji na to, co dzieje się ze szpitalami. NFZ tylko i wyłącznie przekazuje środki tak, jak 

przewidują przepisy. Jak na razie nie widać, aby służba zdrowia była w naszym kraju 

priorytetem, wręcz przeciwnie – Dyrektor obawia się, że po zakończeniu protestu lekarzy 

rezydentów, szpitale będą musiały wypłacać obiecane podwyżki, na które nie będzie 

pokrycia w środkach z NFZ. Tak się m. in. stało z tzw. „małymi wynagrodzeniami dla 

pracowników służby zdrowia” od lipca 2017 r. Ówczesny Minister Zdrowia na spotkaniu w 

Olsztynie powiedział, że szpitale mają radzić sobie same, a jeśli im brakuje środków, mają 

zwrócić się do swoich organów założycielskich. Niepokoi także to, że szpital nie jest w 

stanie odtwarzać majątku trwałego, remontować obiekty. Amortyzacja w 2017 r. wyniosła 

820 tys. zł (2016 r. – 989 tys. zł) To ma odbicie w finansach - trzeba przeznaczać większe 

nakłady finansowe na remonty, przeglądy. Karetka po wypadku wymaga remontu silnika, a 

to oznacza koszt ok. 30 tys. zł. Jeżeli chodzi o kadrę, w ubiegłym roku udało się dokończyć 

proces akredytacji na oddziale dziecięcym, gdzie czekają dwa miejsca dla lekarzy 

rezydentów. W sumie takich miejsc jest sześć, pojawiło się jedno miejsce na oddziale 

chirurgicznym, a już wcześniej były trzy miejsca na oddziale wewnętrznym. Takich 

akredytacji nie uda się pozyskać dla oddziału ginekologiczno – położniczo - 

noworodkowego. Na razie udało się pozyskać dwóch rezydentów - jeden pracuje na oddziale 

dziecięcym, drugi na chirurgii. Niestety, wspomniani lekarze nie poprawią obsługi 

świątecznej, na co bardzo liczył Dyrektor. Lekarze ci już zostali przejęci przez POZ-y, gdzie 
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stawki wynagrodzenia są dwa razy wyższe od tych oferowanych przez nowomiejski szpital. 

Nadal więc będzie kłopot z nocną i świąteczną opieką lekarską, która opiera się głównie na 

lekarzach z zewnątrz. Dopiąć grafik dyżurów jest bardzo trudno. Z końcem roku 2017 z 

oddziału wewnętrznego odszedł jeden z lekarzy. Dyrektor ubolewał nad tym, że gminy 

prowadzą trochę grę nie fair przejmując lekarzy do POZ-ów, chociaż to właśnie szpital jest 

dobrem wspólnym całego powiatu i wszystkim powinno zależeć, aby funkcjonował 

prawidłowo. Najprawdopodobniej w kwietniu na wolne miejsce przyjdzie internistka z 

Łodzi. Dyrektor pomaga w zabezpieczeniu kwestii mieszkaniowych dla pozyskanych 

lekarzy. Musi się dogadywać w kwestiach finansowych. Dodatkowo udało się pozyskać 

bardzo dobrych specjalistów na dyżury na oddziale wewnętrznym. Ekspansywnie działają 

szpitale w Brodnicy i Iławie jeżeli chodzi o remonty, inwestycje. Standardy tych szpitali są 

zgodne z przepisami. Dyrektor zaapelował, aby władze powiatu nie rezygnowały z dalszych 

inwestycji w szpitalu. Dodał, że zdaje sobie sprawę, że obecna inwestycja jest bardzo 

kosztochłonna. Szpitalowi potrzeba nowej kubatury, poprawienia warunków przyjmowania 

pacjentów na izbie przyjęć, w poradniach specjalistycznych. Także poprawy estetyki 

otoczenia (parkingi). Dyrektor zasugerował odkupienie od p. Wierzbowskiego działek, co 

pozwoliłoby myśleć o dodatkowych parkingach lub ewentualnej rozbudowie szpitala.  

Dyrektor stwierdził, że sieć szpitali, nic nie dała. Nie wpłynęła na finansowanie szpitala. 

Finansowanie w I kwartale zostało lekko podwyższone, średnio o 100 tys. zł miesięcznie. Z 

tym, że nie nastąpił wzrost jednostkowy na usługi, tylko zwiększono pulę na usługi czyli 

kwotę jaką trzeba wykonać, świadcząc usługi. Niestety, IV kwartał roku jest złym kwartałem 

jeżeli chodzi o wykonanie usług, bo pacjenci z reguły w tym czasie unikają szpitala, chyba, 

że istnieje taka konieczność. Z tego względu, usługi wykonano na poziomie 90%. Jest 

obawa, że kontrakt na I półrocze 2018 r. będzie obniżony o 10%. To pogorszy bieżącą 

sytuację szpitala. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do p. Dyrektora. 

Radny Czapliński stwierdził, że strata za 2017 r. nie jest aż tak duża. Zapytał czy ta kwota 

obejmuje amortyzację. Amortyzacja musi być liczona. 

P. Skarbnik odpowiedziała, że tak. 

Dyrektor powiedział, że strata wynosi 530 tys. zł, a amortyzacja 820 tys. zł. Dodał, że nie ma 

należności wymagalnych, szpital utrzymuje płynność finansową.  
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P. Skarbnik powiedziała, że jeżeli kolejny rok szpital ma stratę, to maleje kapitał zapasowy. 

Jeżeli doszłoby do wyzerowania kapitału założycielskiego i zapasowego, to zostanie 

zachwiana ciągłość finansowa spółki. Wówczas trzeba będzie podjąć jakieś decyzje. 

Radny Czapliński zapytał o jakich decyzjach mówi p. Skarbnik. 

P. Skarbnik powiedziała że może to być dokapitalizowanie, pokrycie ujemnego wyniku 

finansowego. 

Radna Dembek powiedziała, że martwi ją atmosfera wokół szpitala. Może wynika z tego, że 

dyrektor z natury nie jest optymistą. Padło stwierdzenie, że powiat ma sobie radzić. Powiat 

wybrał dyrektora, który musi sobie radzić. Są też powody do zadowolenia. Realizowana jest 

duża inwestycja, na którą pozyskano środki z kilku źródeł, na którą zaangażowano własne 

środki. Były problemy z przetargiem, ale udało się je rozwiązać. Roboty ruszyły. Trzeba się 

cieszyć z tego, że standaryzacja zostanie osiągnięta i szpital nie zniknie z mapy szpitali w 

województwie. Dyrektor powinien mieć więcej optymizmu. Jeżeli POZ-y podbierają 

lekarzy, to może trzeba zaproponować lekarzom lepsze warunki finansowe albo umieć ich 

przekonać, żeby jednak zostawali w szpitalu. Taka atmosfera nie powinna się udzielać na 

cały powiat, a niestety tak się dzieje. Na temat szpitala krążą złe informacje. 

Radny Czapliński zapytał czy rozważano prowadzenie na bloku operacyjnym działalności 

komercyjnej. Inne szpitale w kraju tak robią. Lekarzy można pozyskać z daleka. Dziś 

odległość nie stanowi problemu. 

Dyrektor odpowiedział, że może jego wystąpienie nie zabrzmiało zbyt optymistycznie, ale 

on stara się przedstawiać realia. Nie będzie nikogo czarował. Spółka rządzi się prawami 

ściśle finansowymi. Ktoś kiedyś podjął decyzję, żeby szpital przekształcić w spółkę. 

Dyrektor zapewnił, że stara się zapewnić bezpieczne funkcjonowanie szpitala. Może ktoś 

powie, że to jego wina, że nie ma chętnych na stanowisko zastępcy ds. lecznictwa, że nie ma 

chętnych na stanowisko kierownika pomocy doraźnej. Niemniej jednak on te usługi stara się 

zabezpieczyć. Jeżeli chodzi o odpłatne usługi na bloku operacyjnym, to oprócz samego 

bloku, trzeba zapewnić też bazę. A jeżeli chodzi o bazę, to wszyscy wiedzą, że teraz oddział 

chirurgiczny jest remontowany. Ponadto, są pewne niuanse np. jeżeli pacjent zostanie 

zoperowany, to pod czyją kuratelą będzie pozostawał, jeżeli chodzi o dyżury? Personel jest 

ograniczony ilościowo i nie jest zbyt skłonny do opiekowania tzw. „obcymi” pacjentami. O 

tym się przekonano, kiedy rozważano rozszerzenie działalności o urazówkę ortopedyczną. Z 

informacji optymistycznych – udało się wynająć 150 m2 „Przychodni nad Jesionką” /od 

początku lutego/. 
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Przewodniczący zapytał ile jeszcze zostało do wynajęcia. 

Dyrektor odpowiedział, że ok. 500 m2. 

Radny Buliński zapytał na jaką działalność wynajęto pomieszczenia. 

Dyrektor odpowiedział, że fizykoterapię i fitness. 

Przewodniczący zapytał czy są jeszcze pytania do p. Dyrektora. Pytań nie było. 

Ad. 9 

 Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym 

Mieście Lubawskim w 2017 r. Sprawozdanie z efektów pracy organizatora rodzinnej 

pieczy zastępczej 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie Anna Marchlewska – Barczewska 

omówiła sprawozdanie, które radni otrzymali na tablety. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 

7 i 7a. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. 

Radny Czapliński zapytał ile jest rodzin niespokrewnionych i ile przebywa w nich dzieci. 

Dyrektor odpowiedziała, że rodzin niezawodowych jest 14, przebywa w nich 21 dzieci. 

Spokrewnionych rodzin jest 29, a umieszczonych w nich 40 dzieci. Jest także jeden rodzinny 

dom dziecka, w którym przebywa 9 dzieci, z tego 3 jest w terenu powiatu nowomiejskiego, a 

6 z powiatu nidzickiego. 

Ad. 10 

 Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w 2017 r. 

Sprawozdanie omówił Naczelnik Wydziału Zarządzania Kryzysowego Kazimierz 

Grzonkowski. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do sprawozdania. Radni nie mieli pytań. 

Ad. 11 

 Sprawozdanie z działalności Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – 

Mazurskiego w Brukseli 

Radni otrzymali sprawozdanie na tablety. Stanowi załącznik nr 9.  

Ad. 12 

 Przerwa 

Przewodniczący ogłosił 5 minut przerwy.  

/przerwa/ 

Przewodniczący wznowił obrady po przerwie. 

Aktualnie na sali obecnych jest 11 radnych. Nieobecni są radni: Czapliński i Piątkowski. 
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Oprócz radnych na sali są obecni: Halina Bartkowska, Ewa Kalisz – Górzkowska, Maciej 

Sikorski, Ryszard Kłosowski, Tomasz Rafalski, Barbara Orłowska, protokolant – Anna 

Andrzejczak. 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/291/2017 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2018 – 2034 ze zm. 

po korekcie 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 11 radnych. Uchwałę nr XLIII/309/2018 (załącznik 

nr 10) podjęto jednogłośnie.  

Ad. 14 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XL/292/2017 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 14 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia budżetu 

powiatu nowomiejskiego na 2018 r. ze zm. po korekcie. 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 11 radnych. Uchwałę nr XLIII/310/2018 (załącznik 

nr 11) podjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad wszedł radny Czapliński. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 12 radnych. 

Ad. 15 

 Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia od Powiatu Brodnickiego zadania 

publicznego polegającego na zarządzaniu odcinkiem drogi powiatowej Nr 1803C 

zlokalizowanym na działce ewidencyjnej o numerze 226 obręb 0002 Czystebłota gm. 

Zbiczno powiat brodnicki 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLIII/311/2018 (załącznik 

nr 12) podjęto jednogłośnie. 

Z sali obrad wyszedł p. Kłosowski. 

Ad. 16 
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 Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia projektu pod nazwą „Aktywizacja 

osób w wieku 30 lat i powyżej pozostających bez pracy w powiecie nowomiejskim (IV)” 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 12 radnych. Uchwałę nr XLIII/312/2018 (załącznik 

nr 13) podjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad wszedł radny Piątkowski. Aktualnie na sali obrad jest obecnych 13 radnych. 

Ad. 17 

 Podjęcie uchwały w sprawie dofinansowania zadania związanego z 

funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko – Mazurskiego w 

Brukseli w 2018 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLIII/313/2018 (załącznik 

nr 14) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18 

 Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Gminie Miejskiej Nowe Miasto 

Lubawskie zadania w zakresie prowadzenia powiatowej biblioteki publicznej 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLIII/314/2018 (załącznik 

nr 15) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

szkół dla których Powiat Nowomiejski jest organem rejestrującym 

Przewodniczący odczytał tytuł uchwały.  

Przewodniczący zapytał czy radni mają pytania do uchwały. Radni nie mieli pytań. 

Przewodniczący Komisji Oświaty Jacek Rydel poinformował, że projekt uchwały był 

omawiany na posiedzeniu komisji. Komisja nie wniosła do niego uwag. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XLIII/315/2018 (załącznik 

nr 16) podjęto jednogłośnie. 

Ad. 20 

 Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 
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Wicestarosta poinformowała, że jeżeli chodzi o kąpieliska, to jest zadanie gminy. Jeżeli 

chodzi o zagrożenie smogowe – Naczelnik Wydziału Środowiska i Rolnictwa posiada 

informacje na ten temat. Dodała, że przekaże wniosek do Wydziału i na następnej sesji, 

będzie udzielona informacja na ten temat. W sprawie konkursu dla organizacji 

pozarządowych „mrówki pozarządówki” – po sesji w dniu 30 marca 2017 r. kiedy radna 

wycofała wniosek w tej sprawie, Zarząd nie wracał do tematu. Jeżeli radna wyraża wolę, to 

Zarząd wróci do tematu. 

Radna Dembek wnioskowała, aby Zarząd wrócił do tematu. 

Ad. 21 

Sprawy różne 

Radna Dembek wróciła do tematu szpitala. Stwierdziła, że martwi się o szpital. Ze strony 

Dyrektora słychać tylko jedno wielkie narzekanie. Dyrektor rozmawiał z radną w przerwie 

sesji i stwierdził, że on przedstawił tylko wierzchołek góry lodowej. Starosta, Zarząd powinni 

zacząć z nim rozmawiać, bo jego nastawienie jest przerażające. Dyrektor swój pesymizm 

głosi wszędzie. Nie jest to dobre dla atmosfery wokół szpitala. Wszyscy wiedzą, że jest 

trudna sytuacja w szpitalu. Ale jest remont, poprawi się infrastruktura w szpitalu, to powinno 

przyciągnąć lekarzy.  

Przewodniczący stwierdził, że sytuacja szpitala nigdy nie była dobra i bezpieczna. W tej 

chwili nie jest aż tak źle. 

Radna Dembek powiedziała, że na pewno w szpitalu nie jest tak źle, jak przedstawia to p. 

Dyrektor. 

Wicestarosta powiedziała, że swego czasu szpital wystąpił z wnioskiem o zakup aparatu do 

znieczuleń. Szpital ma już nowy aparat. Starosta występował do przedsiębiorców o wsparcie. 

Na konto Komitetu Rozbudowy Szpitala wpłynęło kilkanaście wpłat. Trochę dodał od siebie 

Komitet, na resztę szpital wziął niewielki kredyt na 24 raty i udało się zakupić aparat. 

Przewodniczący zapytał czy ktoś chce zabrać głos.  

Nikt się nie zgłosił. 

Ad. 22 

Zakończenie obrad XLIII Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący zamknął obrady XLIII Sesji piątej 

kadencji Rady Powiatu.     

 Protokół sporządziła:           Przewodniczący Rady Powiatu 

  Anna Andrzejczak                           Kazimierz Wiśniewski 


